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PROTOKÓŁ NR XXXVIII/14 SESJI RADY GMINY RE ŃSKA WIE Ś W DNIU 

29 STYCZNIA 2014 ROKU 

 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie oraz stwierdzenie prawomocności obrad sesji Rady Gminy Reńska Wieś. 
2. Informacja z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy Reńska Wieś. 
3. Informacja z działalności międzysesyjnej Przewodniczącego Rady Gminy. 
4. Informacja z działalności międzysesyjnej Komisji Stałych Rady Gminy. 
5. Podsumowanie działalności Rady Gminy i Komisji Stałych za 2013 rok 
6. Przedstawienie plan pracy Rady Gminy na 2014 rok- podjęcie uchwały w sprawie 

przyjęcia planu pracy Rady Gminy Reńska Wieś na 2014 roku. 
7. Przedstawienie plan pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej na 2014 rok- podjęcie 

uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej na 2014 rok. 
8. Przedstawienie planu pracy Komisji Finansowo- Gospodarczej i Społeczno- 

Oświatowej na 2014 rok. 
9. Głosowanie nad projektami uchwał: 

- w sprawie zmiany w budżecie Gminy na rok 2014, 
- w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Reńska Wieś, 
- w sprawie sprostowania błędu rachunkowego w uchwale Nr XXXVII/235/13 z dnia 

23 grudnia 2013 w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Reńska Wieś na rok 2014, 
- w sprawie uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym 

zasobem Gminy Reńska Wieś na lata 2014- 2018, 
- w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznawania 

nieodpłatnej pomocy w zakresie dożywiania dla osób objętych wieloletnim 
programem „Pomoc państwa w zakresie dożywiania na lata 2014-2020” w formie 
pieniężnej, 

- w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie 
posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób 
objętych wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w zakresie 
dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020, 

- w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych na terenie Gminy Reńska Wieś na 2014 rok, 

- w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2014 
rok dla Gminy Reńska Wieś. 

10. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
11. Zapytania i interpelacje. 
12. Zamknięcie obrad. 
 

Obrady XXXVIII sesji rozpoczęto o godz. 1400 w sali nr 20 Urzędu Gminy w Reńskiej Wsi. 

Obecnych 14 radnych ze statutowego składu 15 radnych. 

Ad. 1 Otwarcia XXXVIII obrad sesji Rady Gminy Reńska Wieś dokonał Przewodniczący 

Rady Gminy- Krystian Flegel, który stwierdził prawomocność obrad. 

Przewodniczący Rady- K. Flegel powitał radnych, sołtysów, Wójta Gminy- Mariana 

Wojciechowskiego, Z-cę Wójta Gminy- Jana Domek, Skarbnik Gminy- Reginę Słociak, 

Sekretarz Gminy- Marię Zaniewską, sołtysów, zaproszonych gości. 
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Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel i Wójt Gminy Reńska Wieś- M. Wojciechowski 

wręczyli Prezesowi Ludowego Klubu Sportowego Śląsk Reńska Wieś- Elmarowi Flegel 

przyznaną Ludowemu Klubowi Sportowemu Śląsk Reńska Wieś nagrodę Ministra Sportu w 

konkursie „Obierz kurs na Orlik”. Prezes LKS Śląsk Reńska Wieś- Elmar Flegel 

podziękował za współpracę z Wójtem Gminy, udzielaną pomoc, budowę stadionu w 

Reńskiej Wsi. 

Ad. 2 Wójt- M. Wojciechowski przedstawił Sprawozdanie z pracy Wójta Gminy Reńska 

Wieś za okres od 24 grudnia 2013 r. do 29 stycznia 2014 r. stanowiące załącznik do 

protokołu. 

Wójt- M. Wojciechowski przedstawił zarządzenia podjęte w okresie międzysesyjnym, 

stanowiące załącznik do protokołu. 

Ponad to Wójt Gminy- M. Wojciechowski, poinformował, iż: 

Wójt- M. Wojciechowski:  Radni otrzymali propozycje zmian regulaminu utrzymania 

czystości i porządku w gminie. W uchwale zaproponowane są zmiany trochę kosmetyczne. 

Większość polega na tym, że wprowadza się kubły do segregacji na odpady 

biodegradowalne, teraz to się będzie nazywało na odpady zielone, a jesienią i zimą te kubły 

mają być na popiół. To są te zasadnicze zmiany, popiół byłby też selektywnie zbierany. 

Mówię o tym dlatego, że jeżeli dzisiaj z państwa strony nie będzie propozycji zmian do tych 

zapisów to projekt regulaminu pójdzie do Sanepidu, który musi zaopiniować te zmiany i 

dopiero wtedy na następnym posiedzeniu Rady Gminy zostanie zaproponowana uchwała 

dotycząca zmian w tym regulaminie. 

Chciałbym przypomnieć, że jutro w Urzędzie Gminy będą przedstawiciele Narodowego 

Funduszu Zdrowia, można z dowodem osobistym się zgłosić i dostać numer żeby korzystać 

ze Zintegrowanego Informatora Pacjenta. Będzie można wejść na stronę Narodowego 

Funduszu i prześledzić od 2008 roku co kto miał w międzyczasie wycięte, co kto miał 

leczone i ile to kosztowało. 

Wstępnie na razie chciałbym powiedzieć, że Zakład Usług Komunalnych w Baborowie  

wystąpił z inicjatywą, żeby utworzyć spółkę prowadzącą tego typu działalność jak oni z 

włączeniem do tej spółki, oprócz zakładu jeszcze Gmin Baborów, Pawłowiczki i my. Nie 

jestem fanatykiem tego rozwiązania, ale ma się w tym celu odbyć spotkanie. Jeżeli będą 

znane większe szczegóły przedstawię je państwu, czy to na komisji, czy na sesji. Wejście do 

spółki i tak musi być związane z uchwałą Rady Gminy w związku z tym, nie obejdzie się 

bez państwa zgody, ale najpierw muszę być przekonany, że to warto. 

Ad. 3 Sprawozdanie z pracy Przewodniczącego Rady Gminy- K. Flegel w okresie od 24 

grudnia 2013 r. do 29 stycznia 2014 r.  zawiera następujące punkty: 
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12.I.- udział w Mszy Prymicyjnej Biskupa Rudolfa Pierskały. 

16.I.- Spotkanie z panem Wójtem przedstawicieli Rady Sołeckiej dotyczące zmian w 

projekcie statutu naszego sołectwa. 

19.I.- zebranie roczne TSKN w Długomiłowicach. 

23.I.-  zebranie roczne TSKN w Reńskiej Wsi. 

28.I-  zebranie Wiejskie w Reńskiej Wsi. 

W poczcie wpłynęły następujące pisma: 

- Warsztatów Terapii Zajęciowej z prośbą o dofinansowanie. W 2013 myśmy to już uczynili 

bo w budżecie taką kwotę zabezpieczyliśmy. 

- Pani Ireny Czuty, nauczycielki Zespołu Szkół w Komornie, ono wpłynęło na ręce pana 

Wójta ale do wiadomości Przewodniczącego Rady Gminy, w którym pani Czuta jako trener 

Piotra Pakosza, swojego syna informuje o jego osiągnięciach i wyniku w plebiscycie. 

Proszą żeby im umożliwi ć wyjazd przed feriami zimowymi i trochę po feriach zimowych na 

zgrupowanie do Stanów Zjednoczonych i jednocześnie proszą aby zaprzestać szerzenia 

nienajlepszych opinii o osiągnięciach ich syna. Pan Wójt na to pismo odpisał, odnośnie 

zwolnienia i wyjazdu na to zgrupowanie są to kompetencje dyrektora szkoły. 

- Komendanta Powiatowego Policji z prośbą o dofinansowanie w kwocie 10.000 zł do 

zakupu radiowozu. 

- Wójta, informacja z księgowości oświatowej ile to musimy z tytułu Karty Nauczyciela 

tym nauczycielom, którzy nie osiągają średniego wynagrodzenia ile musimy wyrównać. Jest 

to kwota ponad 100.000 zł. 

Ad. 4 Przewodniczący Rady- K. Flegel przekazał głos kolejno Przewodniczącym Komisji w 

celu przedstawienia sprawozdania z działalności Komisji w okresie od 24 grudnia 2013 r. 

do 29 stycznia 2014 r. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej- U. Marks: Komisja Rewizyjna w okresie 

międzysesyjnym nie miała posiedzenia. 

Przewodnicząca Komisji Społeczno- Oświatowej- V. Nabrdalik:  Komisja Społeczno- 

Oświatowa miała swoje posiedzenie 22 stycznia, na którym gościliśmy pana Wójta, który 

zapoznał członków komisji ze zmianami w budżecie, następnie Z-ca Wójta- Jan Domek, 

poinformował o organizacji ferii zimowych, pani Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury- p. 

Marzec zapoznała nas z planowanymi działaniami na rok bieżący, ponad to na zakończenie 

komisja przyjęła plan pracy na ten rok. 

Przewodniczący Komisji Finansowo- Gospodarczej- J. Majnusz: Komisja Finansowo- 

Gospodarcza miała posiedzenie 23 stycznia. Głównym tematem było opracowanie planu 

pracy Komisji na 2014 rok i sprawy bieżące. W sprawach bieżących Komisja pozytywnie 
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zaopiniowała wniosek Ochotniczej Straży Pożarnej w Gierałtowicach o zakup samochodu 

do 50.000 zł. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel otworzył dyskusję nad sprawozdaniami. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Dodam jeszcze, że wpłynęła prośba od Policji o dofinansowanie 

zakupu nowego samochodu. Na spotkaniu z Komendantem Policji powiedziałem w ten 

sposób, że mamy zabezpieczone w budżecie środki 2.000 zł na dodatkowe dyżury i 2.000 zł 

na paliwo dla policji, już od kilku lat i, że jeżeli mamy dołożyć 7.000 zł do samochodu, 

ponieważ wszystkie samorządy zadeklarowały, że wpłacą 7.000 zł nie było z mojej strony 

takiej możliwości żeby odmówić, ale powiedziałem, że to wtedy te 4.000 zł na dyżury i 

dodatkowe paliwo zostanie z budżetu zdjęte, będzie w pewnym momencie propozycja żeby 

dołożyć do tych 4.000 zł jeszcze tylko 3.000 zł. Dwa samochody mają być kupione. 36.000 

zł ma kosztować dopłata do jednego samochodu. Do jednego samochodu dopłaca starostwo 

całość, a na dopłatę na drugi samochód mają się złożyć gminy. 50% ma dodać samorząd, 

50% daje ministerstwo. 

Radny- B. Dembończyk: W piśmie, pani Czuta prosi żeby umożliwi ć im wyjazd. Na czym 

to umożliwienie ma polegać? 

Przewodniczący Rady- K. Flegel: Pismo było skierowane do pana Wójta, a tylko do mojej 

wiadomości. 

Wójt- M. Wojciechowski: Na okres ferii państwo dostali zaproszenie na obóz chcieli te 

ferie przedłużyć. Tydzień wcześniej wyjechać i tydzień później wrócić. Teoretycznie 

możliwość jest na zasadzie urlopu bezpłatnego, ale urlop bezpłatny, nie był zbyt 

akceptowany. Gmina nie jest tutaj stroną w tej sprawie. Urlopów i zwolnień udziela 

pracodawca, pracodawcą jest dyrektor szkoły. 

Radny- B. Dembończyk: Jeszcze jedno pytanie na ten temat, z tego wywnioskowałem, że 

niedobra opinia o Piotrze niby tu się rozpowszechnia, ja to tak odebrałem. Zaprzestania 

szerzenia złych opinii, to tak jak byśmy my opinię niewłaściwą dawali. 

Z-ca Wójta- J. Domek: U nas chodzi do szkoły pół roku. 

Radny- B. Dembończyk: Na temat tego piasku może pan powiedzieć dwa słowa. Co było 

w sądzie? Na temat statutów, czy wszystkie statuty były omawiane na zebraniach wiejskich. 

Wójt- M. Wojciechowski: Tak, ale jeszcze zostały cztery sołectwa. 

Radny- B. Dembończyk: Na tych zebraniach, które dotychczas się odbywały na temat 

statutów była mowa. 

Wójt- M. Wojciechowski: Tak. 

Radny- B. Dembończyk: Może jakieś komentarze do tego. 
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Wójt- M. Wojciechowski:  Na żadnym z zebrań sołeckich uwag do statutów nie było, poza 

tym doprecyzowaniem ilości członków rady sołeckiej. Uwagi drobne były od Rady 

Sołeckiej w Reńskiej Wsi, w większości słuszne, one nie naruszały treści merytorycznie, 

miałem wątpliwość czy można zapisać ilość członków rady sołeckiej, np. od 6 do 10, bo 

taka była propozycja. Skonsultowałem to z nadzorem pana Wojewody, powiedzieli, że 

można ale na zebraniu sołeckim ta propozycja przepadła, przegłosowano, że ma liczyć 8 i 

trzeba to uhonorować. Pozostałe uwagi to są kosmetyczne, redakcyjne nie zmieniające 

kształtu statutu. 

Jeżeli chodzi o piasek. Pan sołtys z Długomiłowic ustawicznie bombarduje mnie pismami, 

że działam ogromnie na szkodę gminy bo kradziono piasek, nie ma opłaty eksploatacyjnej, 

nie wiadomo jakie te straty gmina ponosi. Więc prosiłem pana sołtysa, żeby wyliczył mi 

jakie to są te straty, ogromne, odpisał, że on był po tym zdarzeniu według jego oka 

ukradziono 1.000m3 piasku. 1.000 m3 to jest 2.000 ton, to jest 100 samochodów dużych, 

tzw. wanien. Nie jest to możliwe. Ja swoje wyliczenia oparłem na wyliczeniach policji. 

Policja w swoim protokole ustaliła, że ukradziony został piasek w dwóch samochodach 10-

cio tonowych. Czy to jest prawdą ja nie wiem, ale to jest ustalenie policji, ja tam nie byłem. 

Myśmy zgłosili fakt kradzieży po tym jak telefonicznie pan sołtys powiedział, że ktoś 

kradnie piasek, więc ja zadzwoniłem na policję. Policja pojechała złapała na gorącym 

uczynku wywożącego piasek i ustaliła w protokole, że ukradziono dwa samochody piasku, 

więc wyliczyłem, dwa samochody to jest 10 ton po 15 zł bo tyle kosztuje tona piasku to dla 

mnie jest 300 zł. 300 zł to jest kwota, która nie jest ścigana, to jest znikoma szkodliwość w 

związku z tym, nie było wniosku do sądu z tytułu kradzieży. Na to miast, co tam się działo 

później trudno jest mi powiedzieć. W każdym razie firma, czy szef firmy został oskarżony o 

to, że próbował przekupić policjantów, ale to sprawa jest poza gminą. 

Radny- Z. Steuer: Pan Sołtys zgłosił się, że jest gotów zeznawać jako świadek. 

Wójt- M. Wojciechowski: Na ostatnim posiedzeniu sądu sprawa się nie skończyła, 

powiedziałem Wysokiemu Sądowi, że pan sołtys z Długomiłowic jest skłonny świadczyć w 

tej sprawie, sąd się bardzo obruszył na mnie, że sąd jest od ustalania kto ma być świadkiem 

i kogo wezwać, a nie ja. Ja swoje zrobiłem, przekazałem. 

Radny- W. Krybus: Fizycznie ten piasek został zebrany z działki gminnej czy działki 

sąsiadującej z gminną? 

Wójt- M. Wojciechowski: Nie powiem panu dopóki nie weźmiemy geodety i nie 

zmierzymy. Pan Franczyk mnie przekonuje, że to nie jest z naszej działki. Geodeta żeby 

wymierzył tą działkę to jest koszt 2.000 zł, 3.000 zł. To nie ma znaczenia, kradzież jest 

kradzieżą. Trudno mówić o nielegalnej eksploatacji piasku i opłacie eksploatacyjnej. Opłata 



6 
 

eksploatacyjna ma miejsce tylko wtedy gdy piasek jest wydobywany legalnie jako złoże 

reszta wszystko to jest kradzież, zwykła kradzież. Dla istoty nie ma znaczenia. Gdyby 

ustaliła policja, że ukradziono piasku na 2.000 zł to wtedy jest inna procedura i inne 

postępowanie. 

Radna- V. nabrdalik: Chciałabym się odnieść do wypłaty wynagrodzeń wynikających z 

art. 30 Karty Nauczyciela. Czy nie wypadałoby się przyjrzeć, którzy nauczyciele generują 

największe starty, bo to są pieniądze wypłacane za nic, czy nie warto by dołożyć jakiś 

godzin na zajęcia żeby uniknąć dopłat? Dostaną wtedy za realną pracę, a nie właściwie, za 

nic nie robienie. Nie można tego zniwelować? 

Z-ca Wójta- J. Domek: Jeżeli na terenie gminy jedna ze szkół we wszystkich stopniach 

awansu zawodowego wyszła na plus, ci nauczyciele wobec tego, że w ustawie jest napisane, 

średnia gminy, nie szkoły, to ci nauczyciele też otrzymali te dodatkowe pieniądze. Jest 

następująca sytuacja, można dać godzinę przeciętnie przy etacie 18-sto godzinnym, żeby nie 

dopłacać to trzeba by dodać 5 godzin każdemu do etatu.  

Wójt- M. Wojciechowski: To wcale nie gwarantuje, że nie będzie dopłat. 

Z-ca Wójta- J. Domek: Sytuacja będzie następująca, dzieci do której godziny będą 

przebywały w szkole, do godz. 17. Pytanie czy dzieci do 17 będą przebywać i czy będzie 

chciał być nauczyciel do tej 17? Mam tu wątpliwości. Trochę więcej godzin jest w 

Długomiłowicach i z tego tytułu są tu ciągle rozmowy pani dyrektor z rodzicami, że dzieci 

późno wracają ze szkoły. Do tego dochodzi art. 42 karty Nauczyciela, 2 godziny, które 

trzeba zrealizować to praktycznie każde dziecko powinno być o godz. 17 w domy, gdyby 

przyjąć tą zasadę. W tym roku ma być taka sytuacja, czekamy na to, że ma w to wejść 

dodatek wiejski, w te średnie. Jeżeli by u nas dodatek wiejski byłby w to wkomponowany 

nie płacimy. Mają taką zmianę zrobić na przyszłość, że ze wszystkich stopni będzie 

przeliczona średnia. Tak praktycznie mamy w Polsce i w gminie 95% dyplomowanych 

nauczycieli. 

Karta uchwalana był w 1982 roku inna sytuacja była wtedy w szkolnictwie i w ogóle. Wiele 

się zmieniło, a Karta Nauczyciela nic. 

Wójt- M. Wojciechowski: Jest w Karcie Nauczyciela wiele zapisów, które dzisiaj nie mają 

uzasadnienia. 

Radny- W. Krybus:  Na zebraniach wiejskich w Długomiłowicach zawsze pan 

przekonywał tak, że do powiatowych dróg gmina może dołożyć, do wojewódzkich może 

dołożyć, do krajowych czyli państwowych nie może, a policja jest jaka, nie jest 

samorządowa tylko państwowa. Czy my możemy dołożyć im do samochodu? 
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Wójt- M. Wojciechowski: My nie dołożymy policji, my dołożymy powiatowi. Wolno 

środki finansowe przekazywać między jednostkami samorządu terytorialnego. Powiat może 

dofinansowywać policję, szpital, Możemy dać powiatowi, a powiat im. Na paliwo i na 

służby idzie bezpośrednio przez Fundusz Wsparcia Policji.  

Radny- W. Krybus: Do zmiany regulaminu utrzymania czystości  i porządku, w tych 

zmianach, opony na zbiórkach wielkogabarytowych biorą tylko do 56 cm, to z malucha 

tylko wchodzi. Nie przesadzono z tym. 

Wójt- M. Wojciechowski: Problem polega na tym, że na takie opony jest zbyt. My 

rozmawiamy z Czystym Regionem, czy przynajmniej raz w roku nie zbierać też innych 

gabarytowo. W czasie tej zbiórki wielkogabarytów na pewno nie, ponieważ one są zbierane 

i bezpośrednio dostarczane, więc nikt dwa razy ich nie będzie przekładał. Samochodowe 

opony biorą wszystkie. Nie było problemu z odbiorem samochodowych. 

Radny- J. Ludwig: Popiół to jest wszystko, to jest też żużel. Cokolwiek by to nie było to 

do tego brązowego kubła będzie oddawane. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Tak. 

Ad. 5 Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel przedstawił informację o działalności Rady 

Gminy Reńska Wieś za 2012 rok. 

Informacja o działalności Rady Gminy Reńska Wieś w 2012 roku stanowi załącznik do 

protokołu. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej- U. Marks przedstawiła informację o działalności 

Komisji Rewizyjnej w 2012 roku, która stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodnicząca Komisji Społeczno- Oświatowej- V. Nabrdalik: Wszystkie zaplanowane 

tematy w planie pracy komisji zostały zrealizowane. Co sesję przedkładałam informację o 

działalności komisji więc na bieżąco informowałam o działalności. 

Przewodniczący Komisji Finansowo- Gospodarczej- J. Majnusz: Komisja Finansowo- 

Gospodarcza miała 10 posiedzeń samodzielnych i 3 wspólne. Tematy były zawsze aktualne. 

Tak samo jak przedmówczyni, przedkładałem, co sesję informację. Dziękuję wszystkim za 

uczestnictwo w posiedzeniach.  Frekwencja wynosiła ok. 90% 

Ad. 6 Projekt uchwały Nr XXXVIII/239/14 w sprawie przyj ęcia planu pracy Rady 

Gminy Reńska Wieś na 2014 rok 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel odczytał projekt uchwały po czym w związku z 

brakiem pytań zarządził głosowanie. Do głosowania przystąpiło 14 obecnych radnych. W 

głosowaniu, radni jednogłośnie opowiedzieli się za przyjęciem uchwały (14 głosów „za”). 

Ad. 7 Projekt uchwały Nr XXXVIII/240/14 w sprawie przyj ęcia planu pracy Komisji 

Rewizyjnej na 2014 rok zawierającego plan kontroli 
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Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej- U. Marks odczytała plan kontroli Komisji 

Rewizyjnej. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel odczytał projekt uchwały po czym w związku z 

brakiem pytań zarządził głosowanie. Do głosowania przystąpiło 14 obecnych radnych. W 

głosowaniu, radni jednogłośnie opowiedzieli się za przyjęciem uchwały (14 głosów „za”). 

Ad. 8 Przewodniczący Komisji Finansowo- Gospodarczej- J. Majnusz przedstawił plan 

pracy Komisji Finansowo- Gospodarczej na 2014 rok, stanowiący załącznik do protokołu. 

Przewodnicząca Komisji Społeczno- Oświatowej- V. Nabrdalik przedstawił plan pracy 

Komisji Społeczno- Oświatowej na 2014 rok, stanowiący załącznik do protokołu. 

Ad. 9 Projekt uchwały Nr XXXVIII/241/14 w sprawie zmiany budżetu gminy na rok 

2014 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel przekazał głos, Skarbnik Gminy- R. Słociak, która 

omówiła projekt uchwały. 

Radny- M. Polanik: Są zmiany w zadaniu budowy kanalizacji w Komornie, a sądziłem, że 

już ma być przetarg na kanalizację. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Ten przetarg będzie teraz po zatwierdzeniu dzisiaj tych zmian 

ogłosimy przetarg na budowę kanalizacji w Komornie razem z tymi zadaniami, dobudową  

trzech przyłączy i odcinkiem chodnika. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel: Kwota na kanalizację jest w budżecie, który 

uchwaliliśmy w grudniu. 

Radny- W. Krybus: 120.000 zł na budowę kanalizacji sanitarnej Długomiłowice- Dębowa 

to jest na dokumentację. Dlaczego to nie jest nazwane dokumentacją tylko budową 

kanalizacji? 

Skarbnik Gminy- R. Słociak: Zadanie będzie się ciągnęło, później trzeba nazwę zmieniać, 

a to jest jedno zadanie, które będzie kontynuowane. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Zapis „dokumentacja” oznacza, że jak jest ona opracowana to 

jest koniec zadania. W tym przypadku być może będziemy dalej robili, dołoży się do tego 

zadania i zadanie będzie kontynuowane. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel odczytał projekt uchwały po czym zarządził 

głosowanie. Do głosowania przystąpiło 14 obecnych radnych. W głosowaniu, radni 

jednogłośnie opowiedzieli się za przyjęciem uchwały (14 głosów „za”). 

Projekt uchwały Nr XXXVIII/242/14 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej gminy Reńska Wieś 
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Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel odczytał projekt uchwały po czym w związku z 

brakiem pytań zarządził głosowanie. Do głosowania przystąpiło 14 obecnych radnych. W 

głosowaniu, radni jednogłośnie opowiedzieli się za przyjęciem uchwały (14 głosów „za”). 

Projekt uchwały Nr XXXVIII/243/14 w sprawie sprostowania błędu rachunkowego 

w uchwale Nr XXXVII/235/13 Rady Gminy Reńska Wieś z dnia 23 grudnia 2013 r. 

w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Reńska Wieś na rok 2014 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel przekazał głos Skarbnik gminy- R. Słociak. 

Skarbnik Gminy- R. Słociak: Błąd nie ma wpływu na budżet. Jest ewidentnym błędem 

rachunkowym. Przepraszam za pomyłkę. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel odczytał projekt uchwały po czym w związku z 

brakiem pytań zarządził głosowanie. Do głosowania przystąpiło 14 obecnych radnych. W 

głosowaniu, radni jednogłośnie opowiedzieli się za przyjęciem uchwały (14 głosów „za”). 

Projekt uchwały Nr XXXVIII/244/14 w sprawie uchwalenia wieloletniego programu 

gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Reńska Wieś na lata 2014-2018 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy- Z. Steuer odczytał projekt uchwały po czym otworzył 

dyskusję. 

Radny- B. Dembończyk: W rozdziale 2 jest zapis „W  związku z aktualnym stanem 

technicznym budynków istnieje konieczność zwiększenia działań mających na celu jego 

poprawę i zaniechanie” dlaczego zaniechanie, czemu nie zapobieżenie? Proponuję, 

zapobieżenie dalszej dekapitalizacji.  

Wójt- M. Wojciechowski: Przyjmijmy zapis w treści „W  związku z aktualnym stanem 

technicznym budynków istnieje konieczność zwiększenia działań mających na celu ich 

poprawę i zapobieżenie dalszej dekapitalizacji.” 

Radny- W. Krybus: Generalnie czym ta uchwała różni się od tej poprzedniej? 

Wójt- M. Wojciechowski:  Wskaźnikami, okresem obowiązywania, kwotami, które są na 

lata przyszłe. Treścią bardzo nie. Ilość mieszkań bardzo się nie zmieniła. Doszły dwa 

mieszkania na dworcu. Generalnie nie ma wielkich zmian. 

Radny- J. Kołkiewicz: To jest Rozdział 4, Zasady polityki czynszowej, tam jest takie 

zdanie: „Należy dążyć do takiego stanu aby zminimalizować dopłaty z budżetu gminy do 

utrzymania zasobów mieszkaniowych”, jak to w tej chwili się ma? Ile dopłacamy do tych 

zasobów mieszkaniowych, jak powinny wyglądać stawki czynszu żeby doprowadzić do 

sytuacji, że nie dopłacamy? 

Kierownik Ref. Budownictwa i Ochrony Środowiska w U. G.- U. Szczypinska: Każdy 

budynek powinien być rozliczany. 

Wójt- M. Wojciechowski: Możemy przygotować na najbliższą sesję informację. 
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Radny- J. Kołkiewicz: Chodzi o politykę czynszową, jest jakiś minimalny czynsz, ile 

możemy podnieść, dopuszczalna stawka w tym roku ma wynieść 2,01 zł, ile powinna być 

żebyśmy zbilansowali to na zero. Nie mówię, że trzeba zrobić zmiany z roku na rok. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Nie ma takiej komunalki, w miastach żeby to się zbilansowało. 

Radny- J. Kołkiewicz: Ile dopłacamy? 

Wójt- M. Wojciechowski: Przygotujemy państwu na przyszłą sesję taką informację. To nie 

są duże kwoty bo mamy niewiele zasobu mieszkaniowego, mamy ponad 50 mieszkań, w 

związku z tym te kwoty nie są wielkie. My generalnie też nie dopłacamy do czynszów. 

Jeżeli dopłacamy to mówimy w sensie takim, że trzeba wyremontować komin, czy dach. To 

są kwoty duże, ale to w zasadzie nie jest dopłata do polityki czynszowej tylko to jest remont 

własnego budynku. Przygotujemy państwu taką informację, ale to nie są duże kwoty. 

Radny- B. Dembończyk: Jeszcze taka uwaga, wpływy z czynszów powinny stopniowo 

pokrywać nie tylko koszty bieżącego utrzymania budynków ale zapewnić również 

pozyskanie środków na remonty. 

Kierownik Ref. Budownictwa i Ochrony Środowiska w U. G.- U. Szczypinska: 

Powinny, ale jest też polityka, że czynsze nie są wolne. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Powinny, bo tak mówi ustawa. 

Radny- B. Dembończyk: Na lokale socjalne przeznaczamy mieszkania o obniżonym 

standardzie. Do zasiedlenia ich kierowane są przede wszystkim osoby z prawomocnymi 

wyrokami eksmisyjnymi. Tam nie płacili, tu nie będą płacić, a my chcemy żeby nam te 

pieniądze, które oni mają z czynszów miały pokrywać koszty. 

Wójt- M. Wojciechowski: Ustawa mówi, że ma się do tego dążyć, więc tak zapisaliśmy w 

programie. Natomiast przy naszych zasobach mieszkaniowych to jest nierealne. Większość 

mieszkań jest o niskim standardzie. Jest paru lokatorów, których nie płaci, ale nie ma ich 

wielu. Natomiast żeby ich eksmitować to trzeba dać drugie mieszkanie, prawie takie samo 

w związku z tym nie ma żadnego interesu. Próbujemy żeby odrabiali te czynsze, jedni coś 

odrobią, ale większość ma świadomość, że nie wymusimy na nich tego odrabiania. 

Radny- M. Polanik: Przygotowując analiz czy szacunkowe koszty, czy można szacunkowe 

kwoty poznać na poszczególne budynki, które przeznaczono na poszczególne budynki, 

obiekty w ciągu ostatnich kilku lat, żeby porozbijać na poszczególne budynki.  

Kierownik Ref. Budownictwa i Ochrony Środowiska w U. G.- U. Szczypinska: Każdy 

budynek ma kartę i tam wpisujemy koszty. Już nie wliczamy w opłaty, opłaty za śmieci 

więc to już powoduje, że to są koszty mieszkańców i ewentualnie długi mieszkańców 

wobec Czystego Regiony, kiedyś to było wszystko w czynszu. 
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Wójt- M. Wojciechowski: Do połowy 2013 roku opłata za śmieci była w czynszu. Teraz 

każdy obywatel sam składał deklaracje. Nie będzie płacił za śmieci w czynszu tylko 

bezpośrednio do Czystego Regionu. To już nie będzie nasz dług. Na szczęście nie mamy 

tego dużo. Rząd w uchwale budżetowej zaplanował 324 zł dla gmin na dopłaty do energii 

elektrycznej. Prace, papiery związane z tym zadaniem będą kosztowały parę złotych więcej 

niż te 324 zł na te dopłaty. To jest na całą gminę.  

Radny- J. Kołkiewicz: Czy ta stawka za czynsz, przewidywana 2,01 zł to ona jest dla 

wszystkich zasobów? 

Kierownik Ref. Budownictwa i Ochrony Środowiska w U. G.- U. Szczypinska: To jest 

podstawowa stawka. Ona jest pomniejszana. 

Wójt- M. Wojciechowski: Ustawa mówi o obniżce, za co. My nie możemy wprowadzać 

innych zasad niż mówi ustawa. Ustawa mówi, że za brak ciepłej wody za brak sanitariatów 

obniża się. 

Kierownik Ref. Budownictwa i Ochrony Środowiska w U. G.- U. Szczypinska: Nie 

mamy takiego zbiorowego skupiska kilku budynków, np. 5 budynków w jednej 

miejscowości i wtedy dla tej miejscowości można ze względu na odległość, ustalić inne 

kryteria. 

Radny- J. Kołkiewicz: Czy te stawki w stosunku do innych gmin, czy one są małe, czy 

duże? 

Kierownik Ref. Budownictwa i Ochrony Środowiska w U. G.- U. Szczypinska: Stawki 

są wyliczane według wzoru, który obowiązuje, ustawowego i nie da się zwiększyć. 

Powiększenie czynszu powoduje zwiększenie zaległości. 

Wójt- M. Wojciechowski: Z gmin wiejskich w naszym powiecie najwięcej mieszkań 

komunalnych ma Bierawa. Oni wtedy jak dostali bloki utworzyli zakład komunalny bo nie 

umieli sobie z tym poradzić. Oni całe osiedla mają. My, na szczęście nie mamy tego wiele. 

Musimy mieć świadomość, że komunalny mieszkaniowy zasób nigdy na siebie nie zarabia, 

nigdzie. 

Radny- Z. Steuer: Rozumiem, że czynsz jest obliczany według tej stawki, która jest 

podana w Rozdziale 4. 

Kierownik Ref. Budownictwa i Ochrony Środowiska w U. G.- U. Szczypinska: Tak. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy- Z. Steuer zarządził głosowanie. Do głosowania 

przystąpiło 14 obecnych radnych. W głosowaniu, radni opowiedzieli się za przyjęciem 

uchwały (13 głosów „za”) 1 Radny- W. Krybus wstrzymał się od głosu. 

Projekt uchwały Nr XXXVIII/245/14 w sprawie podwyższenia kryterium 

dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnej pomocy w zakresie 
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dożywiania dla osób objętych wieloletnim programem „Pomoc państwa w zakresie 

dożywiania" na lata 2014-2020 w formie pieniężnej 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy- Z. Steuer odczytał projekt uchwały po czym przekazał 

głos Z-cy Wójta- J. Domek. 

Z-ca Wójta- J. Domek: W roku ubiegłym było objętych dożywianiem 43 dzieci, w 

związku z tym, że mamy styczeń i z tej liczby plus, minus wypadło ok. 20 dzieci i żeby 

objąć te dzieci dożywianiem to należałoby podnieść właśnie te stawki, czyli dla osoby 

samotnie gospodarującej 542 zł o 50% z tego i 456 zł na osobę w rodzinie również o 50%. 

Wówczas jeżeli ta uchwała przejdzie, jedna i druga to plus, minus, obejmiemy ok. 45 dzieci 

w gminie i  w roku ubiegłym było to przypadków, osób dorosłych to było 8 osób korzystało 

ze świadczenia pieniężnego, średnio świadczenie 150 zł. W sumie było wydanych 28.407 zł 

z tego 15.000 od Wojewody dofinansowanie. 

Radny- W. Krybus: Dożywianie jest tylko dla osób, które o to wnioskują. 

Z-ca Wójta- J. Domek: Generalnie wychowawcy, dyrektorzy w szkołach, mniej więcej 

wiedzą kto może z tego skorzystać. Wniosek składa się do GOPS. Jeżeli nie mieści się w 

tych kryteriach to nie otrzyma pomocy. 

Radny- B. Dembończyk: Co będzie jeżeli Wojewoda odmówi dopłat, wtedy my będziemy 

w dalszych latach dzieciom to fundowali, czy od razu to skrócimy? Może się taka sytuacja 

zdarzyć, czy będziemy płacić z własnego budżetu? 

Wójt- M. Wojciechowski:  Teoretycznie taka sytuacja jest możliwa, ale wtedy 

zdecydujemy jak ta sytuacja zaistnieje, wtedy będziemy się zastanawiali, czy stać nas na to 

żeby dopłacać z własnego budżetu czy rezygnujemy. Na pewno w tym roku z tego 

programu rząd się nie wycofa. 

Radny- J. Ludwig: Rozumiem w szkole dożywianie dla dzieci ale też dorośli korzystają. 

Jak to dożywianie dla dorosłych wygląda? 

Z-ca Wójta- J. Domek: Otrzymują świadczenia pieniężne, 8 przypadków było takich w 

tamtym roku. Dostają pieniądze na zakup posiłku, żywności, świadczenia rzeczowego. 

Panie z GOPS sprawdzają to, jest to pod kontrolą. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy- Z. Steuer zarządził głosowanie. Do głosowania 

przystąpiło 14 obecnych radnych. W głosowaniu, radni jednogłośnie opowiedzieli się za 

przyjęciem uchwały (14 głosów „za”). 

Projekt uchwały Nr XXXVIII/246/14 w sprawie okre ślenie zasad zwrotu wydatków 

w zakresie dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci 

produktów żywnościowych dla osób  objętych wieloletnim programem wspierania 
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finansowego gmin w zakresie dożywiania ”Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na 

lata 2014-2020 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy- Z. Steuer odczytał projekt uchwały, po czym w związku 

z brakiem pytań zarządził głosowanie. Do głosowania przystąpiło 14 obecnych radnych. W 

głosowaniu, radni jednogłośnie opowiedzieli się za przyjęciem uchwały (14 głosów „za”). 

Projekt uchwały Nr XXXVIII/247/14 w sprawie przyj ęcia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwi ązywania Problemów Alkoholowych na terenie Gminy Reńska 

Wieś na 2014 rok 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel odczytał projekt uchwały po czym w związku z 

brakiem pytań zarządził głosowanie. Do głosowania przystąpiło 14 obecnych radnych. W 

głosowaniu, radni opowiedzieli się za przyjęciem uchwały (13 głosów „za”), 1 Radny- M. 

Polanik wstrzymał się od głosu. 

Projekt uchwały Nr XXXVIII/248/14 w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii na 2014 rok dla Gminy Reńska Wieś 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel odczytał projekt uchwały po czym w związku z 

brakiem pytań zarządził głosowanie. Do głosowania przystąpiło 14 obecnych radnych. W 

głosowaniu, radni opowiedzieli się za przyjęciem uchwały (13 głosów „za”), 1 Radny- M. 

Polanik wstrzymał się od głosu. 

Ad.10 Protokół Nr XXXVII/13 sesji Rady Gminy Reńska Wieś z dnia 23.12.2013r. w 

drodze zarządzonego głosowania zostały przyjęty przez radnych (13 głosów „za”), 1 Radny- 

M. Polanik wstrzymał się od głosu. 

Ad. 11 Zapytania i interpelacje.  

Sołtys Sołectwa Gierałtowice- R. Kolenda: Niezmiernie się cieszę. Takie momenty są 

ukoronowaniem pracy społecznej, za to dziękuję. Muszę powiedzieć, że to nie ja sobie 

wymyśliłem nowe auto, też tego pragnę, ale to byli członkowie jednostki, zwłaszcza 

młodzież, zwłaszcza młodzi ludzie i chcę patrzeć bardziej w przyszłość. Oby nie wyjeżdżali 

tym autem za dużo ale dobrze, że jest. Takie jakie jest będziemy zadowoleni. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Chciałbym jeszcze dodać w temacie mieszkań komunalnych. 

Proszę zwrócić uwagę na pewien mechanizm gmina z jednej strony otrzymuje dochody z 

tytułu czynszu od mieszkańców mieszkań komunalnych, z drugiej strony jest zobowiązana z 

własnego budżetu wypłacać dodatki mieszkaniowe i proszę zwrócić uwagę na paradoksy, 

które na szczęście nie występują. Jeżeli dzisiaj ktoś mieszka w lokalu komunalnym, w 

którym nie ma ogrzewania, nie ma sanitariatów, a woda jest na korytarzu to on ma ten 

czynsz znikomy, 30, 50 zł. Gdyby zapłacił czynsz i złożył podanie o dodatek mieszkaniowy 

to dostał by tego dodatku 150 zł. Ponieważ warunkiem otrzymania dodatku 
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mieszkaniowego jest opłacanie regularne czynszu to powiem nawet z korzyścią dla 

finansów gminy jest, że on tego czynszu nie zapłaci. Paradoks, ale tak to jest. Dodatek 

mieszkaniowy jest większy niż czynsz. 

Sołtys Sołectwa Łężce- J. Plesch: W tamtym roku wspomniał pan o Internecie 

szerokopasmowym. 

Wójt- M. Wojciechowski: Nie gmina nie bierze udziału  w tego typu przedsięwzięciach. 

Napisałem, po zapytaniu do Telekomunikacji, ale nie było odezwu. 

Radny- J. Ludwig: Wprawdzie, myśmy już podjęli uchwały o zwalczaniu alkoholizmu i 

narkomanii. To, że alkoholizm to jest problem wiadomo, ale jakim problem jest narkomania 

u nas, gdzie on występuje? 

Z-ca Wójta- J. Domek: Myślę, że śladowy. Sobie zdaję sprawę, że młodzież, zwłaszcza na 

dyskotekach tam jest największa możliwość i inicjacja tych narkotyków. Natomiast ja 

opieram się o zdania dyrektorów szkół, którzy na bieżąco mają ok 500, 600 dzieci 

codziennie w szkole i wychowawca, nauczycie jest w wstanie wyczuć czy ten uczeń jest 

pod wpływem alkoholu, czy narkotyków. Część nauczycieli jest przeszkolonych z tego 

zakresu. U nas jest spokój.  

Wójt- M. Wojciechowski: Nie jest to taki problem, który by bardzo był uciążliwy na 

terenie gminy. 

Radna- S. Geller: Kiedy zostaną dokończone prace odnośnie czyszczenia tablic z nazwami 

miejscowości? 

Wójt- M. Wojciechowski: Jak ustąpi mróz. Czyszczone jest płynem i one zamarzają. 

Sołtys Sołectwa Reńska Wieś- J. Kowalski: Czy skończy się problem z odstawianiem 

wody na Reńską Wieś po montażu zasuw? 

Wójt- M. Wojciechowski: Tego nie wiem, zostały 3 zasuwy zamontowane, czy to jest 

wystarczająca ilość na Reńską Wieś. 

Kierownik Ref. Budownictwa i Ochrony Środowiska w U. G.- U. Szczypinska: Firma 

ZUK sugerowała montaż 5, zostały zamontowane 3. 

Wójt- M. Wojciechowski: Wszystkich problemów nie rozwiążemy, ale będzie tak pewnie, 

że jak w jednym miejscu będzie awaria to już nie będzie cała Reńska Wieś wyłączana. 

Sołtys Sołectwa Reńska Wieś- J. Kowalski: Było pismo o wymianę hydrantu na ul. 1 

Maja na hydrant ziemny, tam był wjazd, zauważyłem, że ten hydrant był kopany w czasie 

tego postoju ale nie jest wymieniony. 

Kierownik Ref. Budownictwa i Ochrony Środowiska w U. G.- U. Szczypinska: 30 

stycznia wraca ekipa z urlopu i się zajmie tematem. Kwestia paru dni, może dwóch tygodni. 
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Sołtys Sołectwa Reńska Wieś- J. Kowalski: Pytanie do pana Wójta Domka, panie Wójcie, 

czym są potwierdzone dla tych, którzy mają dożywianie, czy to jest faktura, czy 

paragonem? 

Z-ca Wójta- J. Domek: Panie wypłacają w kasie pieniądze. Mają pełną świadomość, że to 

jest przeznaczane na produkty żywnościowe. 

Radny- M. Polanik: Ponoć odbyły się przeglądy hydrantów, wodociągi zapewniały, że 

ktoś miał brać udział z OSP. 

Wójt- M. Wojciechowski: Czy u was się odbyły? 

Radny- M. Polanik: Tak, u nas byli, więc pytanie, czy można jakieś wnioski wyciągnąć? 

Wójt- M. Wojciechowski: Pani sołtys nie informowali. 

Sołtys Sołectwa Kamionka- I. Badzin: Nie informowali, widziałam, że na ul. Szkolnej 

czyścili sieć. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Proszę, nie mylić płukania sieci z przeglądem hydrantów. Być 

może to było płukanie sieci. Generalnie zobowiązywali się, że powiadomią o przeglądzie 

osoby zainteresowane z sołectwa. 

Kierownik Ref. Budownictwa i Ochrony Środowiska w U. G.- U. Szczypinska: 

Podawaliśmy osoby kontaktowe.  

Radny- M. Polanik: Czy można się dowiedzieć, czy faktycznie je przeglądnęli żeby dali 

informację o stanie tych hydrantów. Do pani Radnej powiatowej miałbym pytanie, jak się 

ukształtował budżet powiatu i czy przewidziano remonty szczególnie dróg na terenie naszej 

gminy, a najbardziej nasza droga? 

Radna Powiatu Kędzierzyńsko- Kozielskiego- Barbara Wołowska: Ta droga już przez 4 

lata się przewija i znowu jest na liście rankingowej, ale na tej liście rezerwowej, 

wyprzedziła Aleję Lisa, bo 3 są zadania złożone, czyli jest droga w Pawłowiczkach przez 

Karchów, przez Trawniki, potem jest nasza Zdzieszowice- Kamionka i Al. Lisa. Pani 

starosta, dla niej priorytetem jest ta ostatnia droga, która zdobyła najmniej punktów. Na 

ostatniej sesji zapytałam o priorytety. Pani Starosta informuje wszystkich, że okradli te lasy 

państwowe i została pula zwiększona na remonty dróg na całą Polskę do kwoty 900.000.000 

i mam nadzieję, że ta droga w końcu się skończy i następny radny powiatowy nie będzie już 

miał tego problemu. Myśmy złożyli pisma, ale jak to powiat nie ma pieniędzy i priorytetem 

tak jak powiedziałam jest most i on jest budowany i wszystko tam idzie. 

Sołtys Sołectwa Łężce- J. Plesch: Również do pani Radnej Powiatowej, odnośnie 

oznakowania dróg powiatowych. Pisałem do gminy i było pismo wysłane do dróg 

powiatowych i nie było odzewu, a znaki są w fatalnym stanie. 

Radna Powiatu Kędzierzyńsko- Kozielskiego- Barbara Wołowska: Powiem, panu Kryś. 
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Wójt- M. Wojciechowski: Generalnie będę musiał wystąpić do Zarządu Powiatu żeby 

jednak nauczyli się odpisywać na pisma. Jest generalna zasada, że co do powiatu się pisze to 

ani Zarząd nie odpowiada, a Zarząd Dróg Powiatowych to już kompletnie. 

Radny- Z. Steuer: Chciałem przypomnieć odnośnie barierki w Gierałtowicach na zakręcie, 

już z panem Wójtem parokrotnie żeśmy rozmawiali wiem, że pismo było kierowane, ja 

również ze swojej strony wystosowałem pismo do Powiatowego Zarządu Dróg i podobnie 

jak wszyscy państwo zostałem potraktowany dokładnie tak samo. 

Radna Powiatu Kędzierzyńsko- Kozielskiego- Barbara Wołowska: Wszystkie pisma, 

które są kierowane do p. Krysia najpierw przechodzą przez Starostwo Powiatowe. Barierka 

nie tylko ta, ale jeszcze jest w złym stanie barierka na łuku drogi ul. Naczysławskiej i tam to 

też zostało zgłoszone. 

Radny- Z. Steurer: W ubiegłym roku tłumaczyli się, że nie ma środków, teraz się tłumaczą 

mrozem. Druga kwestia, o której chciałem wspomnieć to jest to nasze skrzyżowanie, 

pięknie oznakowane, widoczne, na którym każdego roku coś się dzieje, tylko w roku 2013, 

6 wypadków, 1 kolizja w tych wypadkach 14 rannych, w tym 2 dzieci. Chciałbym prosić, 

żeby na następną naszą sesję, chciałbym poznać stan zaawansowania działań, informację od 

osoby kompetentnej, która zechce nam na te nasze zapytania odpowiedzieć, Generalna 

Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad wiemy jaki ma stosunek, ale być może ktoś raczy 

odpowiedzieć. Na spotkaniu z panią poseł w roku ubiegłym też tą kwestie żeśmy poruszali, 

widzę, że  pani poseł nie jest w stanie się z nimi porozumieć.  

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel: Chciałem już na dzisiejszej sesji dwie takie 

uchwały wprowadzić dotyczące skrzyżowania w Reńskiej Wsi i drogi 418. Ustaliliśmy to z 

panem Wójtem, że zrobimy to na następnej sesji. Tutaj podpowiedź jest zasadna i będziemy 

próbować zaprosić kompetentne osoby z Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad 

na następną sesję. Problemy są nie tylko w Reńskiej Wsi, bo drogi krajowe są od Mechnicy 

do Długomiłowic, druga droga krajowa w stronę przejścia granicznego, trzecia od 

obwodnicy. 

Radny- Z. Steuer: Na tym skrzyżowaniu jest najwięcej wypadków w całym powiecie. 

Wójt- M. Wojciechowski: To prawda, nie tylko w powiecie, ale jest to jedno z trzech 

najbardziej niebezpiecznych miejsc w województwie. 

Ad. 12 Zamknięcia XXXVIII sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Rady Gminy 

Reńska Wieś– K. Flegel, dziękując wszystkim za przybycie i udział. 

Obrady sesji zakończono o godz. 1620. 
 
Protokołowała: Aleksandra Kapuścińska 
 


